

ԲՈՎԱՆԴԱՎՈՒԹՅՈՒՆ  **CONTENTS**  **СОДЕРЖАНИЕ**

ՊԱՏՄՈՒԹՅՈՒՆ, HISTORY, ИСТОРИЯ

Էդգար Էլբակյան, Ալեքսան Չակոբյան. Արցախի Բաշաթաղի շրջանի վարչակազմի ղեկավարի գեկուցագիր-տեղեկանքը՝ որպես շրջանի վերաբնակեցման պատմության ուսումնասիրության սկզբնաղբյուր (հայերեն).....10

Edgar Elbakyan, Aleksan Hakobyan. A Report by the Head of Kashatagh Province of Artsakh as a Primary Source for Repopulation Process History (in Armenian)

Эдгар Элбакян, Алексан Акопян. Доклад главы Кашатахкской районной администрации Республики Арцах как первоисточник по истории переселения (на армянском)

Արմեն Խաչիկյան. Ժողովրդագրական մարտահրավերները ՀՀ և Արցախի պաշտպանական հնարավորությունների համատեքստում (հայերեն).....20

Armen Khachikyan. Demographic Challenges in the Context of RA and Artsakh Defense Capabilities (in Armenian)

Армен Хачикян. Демографические вызовы в контексте обороноспособности РА и Арцаха (на армянском)

Գայանե Հովհաննիսյան. Լեռնային Ղարաբաղի հնքնավար Մարզի ժողովրդագրական պատկերը պայմանավորող գործոնները 1940-1950-ական թթ. (հայերեն).....35

Gayane Hovhannisyanyan. Factors Determining the Demographic Picture of the Nagorno-Karabakh Autonomous Region (1940s-1950s) (in Armenian)

Гаяне Оганнисян. Факторы, определяющие демографическую картину Нагорно-Карабахской Автономной Области в 1940-1950-х годах (на армянском)

ԻՐԱՎԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ, JURISPRUDENCE, ЮРИСПРУДЕНЦИЯ

Հայկ Մկրտչյան. Հակահրավակական ոտնձգություն կատարած անձին բռնելիս վնաս պատճառելու որոշ հիմնախնդիրները ՀՀ քրեական սոր օրենսգրքի համատեքստում (հայերեն).....49

Hayk Mkrtchyan. The Criminal Characteristics of Causing Damage to a Person who Committed an Illegal Offense in the Context of the New Criminal Code of the Republic of Armenia (in Armenian)

Айк Мкртчян. Уголовно-правовая характеристика причинения вреда лицу, совершившему противоправное деяние в контексте нового уголовного кодекса Республики Армения (на армянском)

Էդգար Ավետիսյան. Հատուկ տեղեկատվության ազատության ապահովումն ու պաշպանությունը ՀՀ-ում եվրոպական և միջազգային չափորոշիչների լույսի ներքո (հայերեն).....58

Edgar Avetisyan. Ensuring and Protecting Freedom of Special Information in RA in the Light of European and International Standards (in Armenian)

Эдгар Аветисян. Обеспечение и защита свободы специальной информации в РА в свете европейских и международных стандартов (на армянском)

**ՔԱՂԱՔԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ, ՄԻՋԱԶԳԱՅԻՆ ՀԱՐԱԲԵՐՈՒԹՅՈՒՆՆԵՐ
POLITICAL SCIENCE, INTERNATIONAL RELATIONS
ПОЛИТОЛОГИЯ, МЕЖДУНАРОДНЫЕ ОТНОШЕНИЯ**

Շատերինա Ալթունյան. Պետության զարգացման հնարավորությունների և էլիտայի որակի չափման գլոբալ ցուցիչը(հայերեն).....68
Katerina Altunyan. Global Index for Measuring State Development Opportunities and Elite Quality (in Armenian)
Катерина Алтунян. Глобальный индекс для измерения возможностей развития государства и качества элиты (на армянском)

Տիգրան Հարությունյան. Պաշտպանական քաղաքականության ներառումը ՀՀ անվտանգային համակարգում(հայերեն).....78
Tigran Harutyunyan. Inclusion of Defence Policy in the Security System of the Republic of Armenia (in Armenian)
Тигран Арутюнян. Включение оборонной политики в систему безопасности Республики Армения (на армянском)

Գևորգ Ղուկասյան. Էթնիկ լոբբինգը, որպես անդրազգային դերակատար. սիյուռքյան էլիտաների երկվության մարտահրավերը (հայերեն).....88
Gevorg Ghukasyan. Ethnic Lobbying as a Transnational Actor: the Challenge of the Duality of Diaspora Elites (in Armenian)
Геворг Гукасян. Этнический лоббизм как транснациональный актер: проблема двойственности элит диаспоры (на армянском)

Գոր Պետրոսյան. Վրաստանի շուրջ ձևավորված պատժամիջոցային հանգույցի ազդեցությունը հարավկովկասյան տարածաշրջայնացման գործընթացի վրա (հայերեն).....106
Gor Petrosyan. The Impact of the Sanctions Knot around Georgia on the Regionalization Process in the South Caucasus (in Armenian)
Гор Петросян. Влияние санкционного узла вокруг Грузии на процесс регионализации на Южном Кавказе (на армянском)

ԱՐԵՎԵԼԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ, ORIENTAL STUDIES, ВОСТОКОВЕДЕНИЕ

Տաթևիկ Մանուկյան. Զրդական գործոնը Թուրքիայի սիրիական քաղաքականության առանցքում. անվտանգության և կրթության, փոխակերպվող առաջնահերթություններ (հայերեն).....113
Tatevik Manukyan. Kurdish Factor in the Framework of the Syrian Policy of Turkey. Constant Ambitions, Changing Priorities (in Armenian)
Татевик Манукян. Курдский фактор в основе сирийской политики Турции. неизменные амбиции, трансформирующиеся приоритеты (на армянском)

ԼԵԶՎԱԲԱՆՈՒԹՅՈՒՆ, LINGUISTICS, ЛИНГВИСТИКА

Սոնա Հակոբյան. Անգլերենի ստանդարտացված թեստավորումների առանձնահատկությունների և ՀՀ-ում դրանց նախապատրաստական դասընթացների արդյունավետ կազմակերպման մեթոդաբանության շուրջ (հայերեն).....134
Sona Hakobyan. English Standardized Tests and Guidelines of Organizing Effective Preparatory Courses in the Republic of Armenia (in Armenian)

Сона Акопян. Стандартизированные тесты по английскому языку и методы организации эффективных подготовительных курсов в Республике Армения (на армянском)

Լալա Գրքիկյան. Ժամանակակից հայերենի՝ ինդիանոլոգիայի միարժույթ չեզոք սեռի բայերը (հայերեն).....146

Lala Grkikyan. Univalent Intransitive Verbs with Objective Valency in Modern Armenian (in Armenian)

Лала Гркиян. Одновалентные непереходные глаголы с объектной валентностью в современном армянском языке (на армянском)

ԳՐԱԿԱՆԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ, LITERATURE STUDY, ЛИТЕРАТУРОВЕДЕНИЕ

Քրիստինե Մելքումյան. Կլեոպատրա Սարաֆյանի «Գիրք, որ կոչի բանալի գիտութեան» դասագիրքը (1788 թ.) (հայերեն).....157

Kristine Melkumyan. Kleopatra Sarafyan's Textbook «The Book Called the Key Knowledge» (1788) (in Armenian)

Кристине Мелкумян. Учебник Клеопатры Сарафян «Книга, призывающая к ключевой науке» (1788г.) (на армянском)

Սիրանուշ Փարսադանյան. Հայկ Նահապետի կերպարը Հովհաննես Վանանդեցու ստեղծագործություններում (հայերեն).....164

Siranush Parsadanyan. The Image of Hayk Nahapet in the Works of Hovhannes Vanandetsi (in Armenian)

Сирануш Парсаданян. Образ Айка Наапета в творчестве Ованеса Ванандеци (на армянском)

ՀՈԳԵԲԱՆՈՒԹՅՈՒՆ, PSYCHOLOGY, ПСИХОЛОГИЯ

Արսեն Լոքյան, Սվետլանա Բաղդասարյան. «Մարտական ակտիվություն» և «մարտունակություն» եզրույթների կիրառման առանձնահատկությունների և իմաստային տարբերակվածության շուրջ (հայերեն).....173

Arsen Lokyan, Svetlana Baghdasaryan. «Combat Activity» and «Combat Ability»: Application, Specifics and Semantic Differentiation (in Armenian)

Арсен Локян, Светлана Багдасарян. О специфике и семантической дифференциации терминов «боевая активность» и «боеспособность» (на армянском)

Սիլվի Թարջումանյան. Ծնողական դեպրիվացիա ունեցող անձանց կենսա-իմաստային կողմորոշումների և ինքնագնահատականի փոխհարաբերակցությունը (անգլերեն).....184

Silvi Tarjumanyan. The Interrelationship of Meaning-Life Orientations and Self-Esteem among People with Parental Deprivation (in English)

Сильви Тарджуманян. Взаимосвязь смысложизненных ориентаций и самооценки у людей с родительской депривацией (на английском)

ՏՆՏԵՍԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ, ECONOMICS, ЭКОНОМИКА

Սուրեն Ավետիսյան, Վարդուշ Գյոզալյան. Մարդկային զարգացման՝ կրթական բաղադրիչով պայմանավորված հիմնախնդիրները ՀՀ-ում (հայերեն).....191
Suren Avetisyan, Vardush Gyozyalyan. Human Development Problems in RA Caused by Educational Component (in Armenian)

Сурен Аветисян, Вардуш Гёзальян. Проблемы человеческого развития в РА обусловленные образовательным составляющим (на армянском)

Քրիստինե Արշակյան. Հայկական ստարտափ Էկոհամակարգի բաղադրիչային ազդեցությունները և զարգացման խնդիրները (հայերեն).....204

Kristine Arshakyan. The Effects of Components and Development Challenges of the Armenian Startup Ecosystem (in Armenian)

Кристине Аршакян. Влияние компонентов армянской стартап-экосистемы и проблемы ее развития (на армянском)

Լուսինե Ծախեցյան. Հայաստանի Հանրապետության գյուղատնտեսության մրցունակությունը պայմանավորող գործոնների ազդեցության քանակական գնահատումը (հայերեն).....223

Lusine Tspnetsyan. Quantitative Assessment of the Influence of Factors Determining the Competitiveness of Agriculture in the Republic of Armenia (in Armenian)

Лусине Цпнецян. Количественная Оценка Влияния Факторов, Обуславливающих Конкурентоспособность Сельского Хозяйства Республики Армения (на армянском)

Լիլիթ Մանուկյան. Տաղանդների կառավարման համակարգի առանձնահատկությունները ՀՀ առևտրային բանկերում (հայերեն).....232

Lilit Manukyan. Features of the Talent Management System In Commercial Banks of the Republic of Armenia (in Armenian)

Лилит Манукян. Особенности системы управления талантами в коммерческих банках Республики Армения (на армянском)

Մարտին Տոնիկյան. Բանկային համակարգում ակտիվների որակի դետերմինանտները (ռուսերեն).....246

Martin Tonikyan. Asset Quality Determinants in Banking System (in Russian)

Мартин Тоникян. Детерминанты качества активов в банковской системе (на русском)

ԵՐԻՏԱՍԱՐԴ ՀԵՏԱԶՈՏՈՂԻ ԱՄԲՈՆ
TRIBUNE OF YOUNG RESEARCHER
ТРИБУНА МОЛОДОГО ИССЛЕДОВАТЕЛЯ

Վարդուհի Սարգսյան. Հայաստանի Հանրապետության քրեակատարողական հիմնարկների որոշ արդի հիմնախնդիրները (հայերեն).....258

Varduhi Sargsyan. Some Current Problems of RA Penitentiary Institutions (in Armenian)

Вардuhi Саргсян. Некоторые текущие проблемы уголовно-исполнительные учреждений РА (на армянском)

ԳՐԱԽՈՍՈՒԹՅՈՒՆՆԵՐ, ՔԵՇԵՆԶԻԻ, REVIEWS

Թեմինա Մարուբյան. «Գրականագիտական ուսումնասիրություններ. Ա» (Ե., ՎՄԿ-Պրինտ հրատ., 2022թ., 303 էջ (հայերեն).....271

А. Авчян, В. Восканян, Учебник Талышского языка, Ереван, Издательство ЕГУ, 2022, 214 С. (на русском).....276

«ԳԻՏԱԿԱՆ ԱՐՑԱԽ» պարբերականի հոդվածների ձևավորման պահանջները.....278

The requirements for the journal «SCIENTIFIC ARTSAKH»280

Требования к оформлению статей журнала «НАУЧНЫЙ АРЦАХ».....281